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Referat 

1. Velkomst  

Overborgmesteren Sophie Hæstorp Andersen bød velkommen 

til mødet og orienterede om nogle aktuelle sager:  

- Overborgmesteren informerede om, at hun på baggrund af 

det seneste ekstraordinære møde i erhvervsrådet d. 

31.01.2023 havde inviteret Erhvervsministeren til at deltage 

på dagens møde, men at han desværre ikke havde mulighed 

for at deltage i mødet.  

- Overborgmesteren orienterede endvidere om, at Køben-

havns Kommune har nedsat et råd for demokratiske, koope-

rative og socialøkonomiske virksomheder. Formålet er at 

sikre, at disse virksomhedstyper har samme muligheder for 

at drive forretning i København, som andre virksomhedsty-

per. Rådet skal som udgangspunkt køre over to år og har 

første møde i maj måned.  

- Overborgmesteren orienterede om, at Københavns Kom-

mune arbejder for at få cykelløbet World Tour til København 

som et tilbagevendende cykelløb. Erhvervsrådet blev desu-

den orienteret om, at succesen med Tour de København 

gentages den 2. juli 2023. 

Direktør Marie Sainabou Jeng bød velkommen til CPH Food 

Space og præsenterede Madland. 

 

2. Oplæg og drøftelse om temaerne i den kommende kommune-

plansstrategi og erhvervsstrategi 

Plandirektør fra Økonomiforvaltningen Nanna Westerby holdt 

oplæg om kommuneplansstrategien, erhvervsstrategien og 

data om erhvervslivet i København, hvilket tager udgangspunkt i 

en virksomhedssurvey og analyser udarbejdet i forbindelse med 

erhvervsstrategien. Erhvervsrådet kvitterede for oplægget og 

havde bl.a. følgende bemærkninger/spørgsmål:  

- Der blev spurgt ind til tilfredshedsanalyser om andre kom-

muners virksomhedsservice, hvor Københavns Kommune 

henviste til DIs årlige erhvervsvenlighedsundersøgelse. 
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- Der blev spurgt ind til, hvordan Københavns Kommune la-

der sig inspirere af andre storbyer, hvortil Københavns Kom-

mune informerede om, at kommunen løbende besøger an-

dre storbyer og lader sig inspirere. 

- Der blev spurgt ind til den grønne omstilling, som virksom-

hedssurveyen også berører, ligesom rekruttering og rege-

ringens fremtidsplaner om jobcentre blev berørt.  

 

Efter præsentationen blev Erhvervsrådet opdelt i grupper med 

fire udvalgte temaer: 

- Rammevilkår for byens erhverv med præsentation af tema af 

Kultur- og Fritidsborgmester Mia Nyegaard. 

- København som en ansvarlig by med grøn omstilling og 

bæredygtig udvikling med præsentation af tema af Teknik- 

og Miljøborgmester Line Barfod.  

- En international hovedstad med præsentation af tema af 

Overborgmester Sophie Hæstorp Andersen. 

- Kompetencer til fremtiden med præsentation af tema af Be-

skæftigelses- og Integrationsborgmester Jens-Kristian Lüt-

ken. 
 

 

Opsamling af hovedsynspunkter i grupperne: 

Efter gruppedrøftelserne var der opsamling fra grupperne i ple-

num.  

- Gruppe 1: Rammevilkår for byens blandede erhverv  

Gruppen kom i drøftelsen ind på, at København er et godt 

brand og fremhævede vigtigheden af at styrke servicekultu-

ren i Københavns Kommune, samt at kommunen spiller en 

aktiv og opsøgende rolle i lokalområderne. Kommunen skal 

blive bedre til at hylde og anerkende byens erhvervsliv og 

gruppen foreslog, at der nedsættes task forces til at af-

dække rammevilkår for både små og store erhverv. 

 

- Gruppe 2: København som en ansvarlig by med grøn om-

stilling og bæredygtig udvikling. 

Gruppen kom i drøftelsen ind på, at det skal undersøges, 

hvordan man kan hjælpe byens små og iderige virksomhe-

der til at skalere og bidrage til flere løsninger til byen. Grup-

pen drøftede partnerskaber, hvor virksomheder kan ud-

veksle ideer og viden og havde ligeledes fokus på de kunst-

neriske uddannelser og de kompetencer, der ligger her. 

Gruppen foreslog lokale klimatopmøder for at aktivere lo-

kalmiljøerne i klimadagsordenen.  
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- Gruppe 3: En international hovedstad 

Gruppen kom i drøftelsen ind på den internationale fortæl-

ling om København, og at byen har meget at byde på – 

gode skoler, hospitaler, sundhedssystem og infrastruktur, 

men at der til trods herfor stadig er udfordringer med at til-

trække udenlandsk arbejdskraft. Gruppen drøftede en mu-

lig inddragelse af hele hovedstadsområdet og mere samar-

bejde. Gruppen drøftede også aspektet om, at virksomhe-

derne/organisationerne ofte glemmer at skabe nogle ram-

mer for partneren/ægtefællen. 

 

- Gruppe 4: Kompetencer til fremtiden  

Gruppen kom i drøftelsen ind på diversitet på uddannel-

serne – særligt ift. erhvervsskolerne, da der er mangel på 

faglært arbejdskraft, og der er få kvinder, der søger ind på 

disse uddannelser. Gruppen drøftede også de små ung-

domsårgange, der får betydning for manglen på arbejds-

kraft, hvorfor gruppen også drøftede international arbejds-

kraft, herunder studerende ift. vilkår og fastholdelse.  

 
3. Opsamling 

Overborgmesteren samlede op på dagens drøftelser og infor-

merede om, at disse vil indgå i det videre arbejde med at kvalifi-

cere henholdsvis kommuneplansstrategien og erhvervsstrate-

gien. Kommuneplansstrategien kommer i offentlig høring efter 

sommerferien og forventes politisk godkendt i december 2023, 

hvor også erhvervsstrategien vil ligge til politisk godkendelse. 

Derudover planlægges et bredt arrangement om de to strate-

gier til sommer, hvor Erhvervsrådet vil blive inviteret.  

 

Det næste ordinære erhvervsrådsmøde finder sted d. 25. okto-

ber kl. 17-19.00.  

 

4. Rundvisning hos Madland/CPH Food Space  

Marie Sainabou Jeng (erhvervsrådsmedlem og direktør for 

Madland) gav en rundvisning i CPH Food Space. 


